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1. Zahájení jednání a schválení programu (Petr Kuchař, místopředseda RVIS) 

Návrh usnesení: 

2025/6/4/U1 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost schvaluje program zasedání. 

 

Přijato jednomyslně. 

2. Aktuality v oblasti evropské digitální agendy (Dominik Petýrek, ÚV) 

Bod představen dle prezentace.  
 

Shrnutí:  
• Byl představen program Rady pro telekomunikace, včetně Závěrů Rady k důvěryhodné a odolné 

konektivitě a Plánu EU pro řešení kybernetických bezpečnostních krizí. 

• Zároveň byly prezentovány priority nadcházejícího belgického předsednictví v Radě EU, mezi 

něž patří příprava Závěrů Rady k digitální dekádě, přijetí Deklarace k ochraně dětí v online 

prostředí a uspořádání ministerské diskuze k Digitálnímu balíčku a otázkám digitální 

suverenity. 

• V rámci Code of practice GPAI zaslala Česká republika svou pozici Úřadu pro umělou 

inteligenci (AI Office), ve které vyjádřila nespokojenost s nedostatečným časovým prostorem 

na projednání dokumentu. 

• V posledním kvartálu 2025 by měla Komise také předložit legislativní návrh k iniciativě 

European Business Wallet, která by měla prostřednictvím vytvoření digitální identity pro 

právnické osoby zefektivnit interakci mezi podniky navzájem a mezi podniky a veřejnou 

správou a umožnit bezpečnou výměnu informací. Je možné, že Business Wallet bude řešena 

úpravou nařízení eIDAS2. 

 

Diskuse 

Martin Úlovec (MŠMT) doplnil, že v příštím týdnu budou projednávány návrhy Rady EU týkající se podpory 

duševního zdraví mladistvých v digitální éře. Téma má přesah do oblasti ochrany dětí v online prostředí 

a kyberprostoru. Česká republika má v této věci jasnou pozici a za klíčový prvek považuje edukaci – 

zejména podporu bezpečného a zdravého využívání digitálních technologií a dosažení rovnováhy mezi 

online a offline aktivitami. 

Petr Kuchař (místorpředseda, DIA) vznesl dotaz ohledně projektu European Business Wallet, konkrétně 

zda se v souladu s nařízením eIDAS bude vztahovat na právnické osoby a zda jsou k dispozici bližší 

podrobnosti. 

Dominik Petýrek (ÚV) navrhl zaslání konkrétnějších informací po jednání. S ohledem na skutečnost, že 

první návrh dokumentu má být zveřejněn až koncem roku 2025, se neočekává, že by DK PRES v této 

oblasti vyvíjelo aktivitu. Předpokládá se, že odpovědnost připadne CY PRES. 

 

Návrh usnesení: 

2025/6/4/U2 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere informaci o Aktualitách v oblasti evropské 

digitální agendy na vědomí. 
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Přijato jednomyslně. 

3. Zpráva o stavu Digitální dekády 2025 - výsledky za ČR (Dominik Petýrek, ÚV) 

Bod představen dle prezentace.  

 

Shrnutí:  

• Byla zdůrazněna významnost daného dokumentu, zejména s ohledem na skutečnost, že 

obsahuje KPIs, které jsou měřeny a hodnoceny v rámci národní roadmapy „Cesta k evropské 

digitální dekádě“. Dokument rovněž přináší kvalitativní zhodnocení pokroku v České republice 

i ostatních členských státech.  

• České republice se podařilo splnit 7 z 10 stanovených cílů, což představuje zlepšení oproti 

předchozím letům a zároveň přispělo k posílení její pozice v mezinárodních srovnáních.  

• Při revizi národní roadmapy pro rok 2026 se uvažuje o doplnění cílů v oblastech kybernetické 

bezpečnosti a udržitelnosti, a naopak o vypuštění některých cílů týkajících se 5G a elektronické 

identifikace (eID). 

 

Diskuse 

Martin Úlovec (MŠMT) uvedl, že v oblasti rozvoje digitálních dovedností je pozitivním zjištěním relativně 

nízký genderový rozdíl v porovnání s ostatními členskými státy. Evropská komise na tuto oblast klade 

značný důraz. V kategorii mladých lidí do 24 let dosahuje Česká republika úrovně 90 %, což je velmi 

dobrý výsledek. Do budoucna je však důležité zaměřit se na starší věkové skupiny. Plánováno je jednání 

se zástupci knihoven o možnostech jejich zapojení do systému digitálního vzdělávání. V rámci 

implementačního plánu se MŠMT dále hodlá soustředit na vysokou míru předčasných odchodů z ICT 

programů, ale i dalších studijních oborů. 

Jan Kotara (Česko.Digital) reagoval na vysokou úroveň digitálních dovedností mezi mladými do 24 let  

s tím, že tato generace má obecně pozitivní vztah k digitálním technologiím, avšak zároveň složitější 

vztah ke státu. To se podle něj projevuje i v nízké míře využívání digitálních služeb veřejné správy. 

 

Návrh usnesení: 

2025/6/4/U3 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere informaci o Zprávě o stavu Digitální dekády 

2025 na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 
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4. Aktuální stav plnění ZoPDS (Jan Klofáč, ÚV) 

Bod představen dle prezentace.  

 

Shrnutí:  

• Mimo standardních statistik byla prezentována predikce nepřiměřené zátěže. Z dat vyplývá, že 

míra toho, jak je v tuto chvíli nepřiměřená zátěž odhadnutá u jednotlivých resortů, překračuje 

doporučenou úroveň 10 %. 

• Byla taky prezentována predikce harmonogramu digitalizace do roku 2027, jednak z důvodu, 

aby se neopakoval scénář v jako v minulých letech, kdy většina služeb byla naplánována až na 

poslední kvartál, a taky přehledu o rozvrstvení, kdy budou jednotlivé služby implementovány. 

• Na základě usnesení č. 281/2025 označují resorty služby za nepřiměřenou zátěž, přičemž k 

tomuhle označení dochází až příliš často. V téhle souvislosti by ale taky mohli napomoct 

zjednodušené formuláře na portálu občana. 

 

Diskuse 

Hana Staňková (MPO) upozornila, že současná metrika odráží jenom schopnost resortů reportovat. MPO 

v současnosti není schopno vykazovat počet podaných online žádostí. Pokud by tomu tak bylo, výsledný 

čísla by byla jiná. Metrika tedy nerozlišuje mezi službami dle počtu podání.  

Petr Kuchař (DIA, místopředseda) potvrdil, že DIA se zabývá projektem, v rámci, kterého mohou resorty 

ve svých agendách sdělovat četnost v jednotlivých obslužných kanálech. Následně bude možné taky 

ukazovat statistiky v jiném, reálnějším pohledu.  

Martin Úlovec (MŠMT) potvrdil zapojení MŠMT do tohohle projektu prostřednictvím dat ze služeb, který 

jsou navázaný v tuhle chvíli na přijímání žáků na střední školy. Za MŠMT je v rámci nepřiměřené zátěže 

uvedena většina služeb, které jsou plně v kompetenci škol. Většina ale bude pokryta vznikajícími 

registry, ke změně by mělo dojít prostřednictvím zákona, který je momentálně v procese přípravy  

a schvalování. MŠMT tedy počítá s tím, že se počet nepřiměřené zátěže bude redukovat.  

Petr Kuchař (DIA, místopředseda) doplnil Martina Úlovce, že školy a školská zařízení jsou rozptýlená  

a nejsou to klasické orgány veřejné moci, které jsou zvyklé být připojeni k základním registrům, tudíž 

jejich digitální služby jsou poněkud oslabené. Bude trvat delší čas, než se to povede. Situace přesně 

odpovídá metodice nepřiměřené administrativní zátěže, zejména v části týkající se speciálního právního 

předpisu. Ten aktuálně způsobuje, že služby poskytované školami a školskými zařízeními spadají do 

této zátěže. Nejedná se ale o trvalý stav a školy budou usilovat o jeho postupné zmírnění. 

Blanka Šoulavá (Česko.Digial) se informovala o upřesnění co jsou další kroky a v jakém časovém 

horizontu nastanou, který rozhodnou o tom, jaký služby budou evidovány jako nepřiměřená zátěž. 

Petr Kuchař (DIA, místopředseda) upřesnil, že za další krok je odpovědná DIA. DIA zagreguje informace 

od všech zúčastněných stran, a aby stanovily nepřiměřenou zátěž pro konkrétní úkony. Do 30. června 

by měly být známé výsledky, kteří bude předložen na vládu a ta rozhodne o tom, co bude přijmutí jako 

nepřiměřená zátěž. 

 

Návrh usnesení: 

2025/6/4/U4 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere informace na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 
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5. Implementace Nařízení o datech – Data Act (Daniel Všetečka, MPO) 

Bod představen dle prezentace.  

 

Shrnutí:  

• Z pohledu Evropské komise a orgánů Evropské unie lze na data nahlížet jako na komoditu.  

V souladu s legislativou EU jsou uživatelé považováni za spolutvůrce dat prostřednictvím 

používání výrobků a zařízení, a tudíž mají právo na přístup k těmto datům.   

• Proces schvalování implementační legislativy se v současnosti nachází ve třetím čtení v PSP. 

• Navrhovaný zákon stanovuje úlohu datového koordinátora, kterým je ČTÚ, a vymezuje příslušné 

dozorové orgány, konkrétně Úřad pro ochranu osobních údajů a Digitální a informační agenturu 

(prozatím nejisté). 

• Legislativní návrh prošel MPŘ, MPO aktuálně zpracovává více než sto obdržených připomínek. 

Cílem je, aby návrh zákona byl projednán vládou ještě před letními prázdninami. 

 

Diskuse 

Jitka Křupková (ÚV) vznesla dotaz týkající se propojení se zákonem o správě dat. 

Daniel Všetečka (MPO) uvedl, že zákon o správě dat souvisí s implementací nařízení o správě dat (Data 

Governance Act), konkrétně pak s oblastí komunikace mezi veřejnou správou a soukromým sektorem 

(Government-to-Business, G2B). Tuto implementaci má v gesci DIA. Naopak nařízení o datech (Data 

Act) se zaměřuje na opačný směr komunikace, tedy z podnikatelské sféry směrem ke státní správě 

(Business-to-Government, B2G). 

Petr Kuchař (DIA, místopředseda) se dále dotazoval na otázku přiměřené úplaty za zpřístupnění dat ze 

zařízení internetu věcí (IoT). Konkrétně se zajímal, zda se tato úplata vztahuje pouze na třetí strany, nebo 

také na koncové uživatele, kteří již za zařízení zaplatili při jeho pořízení. 

Daniel Všetečka (MPO) ujistil, že povinnost úhrady se koncových uživatelů netýká. 

Petr Kuchař (DIA, místopředseda) dále vznesl dotaz ohledně určení dozorových orgánů v kontextu 

krizové komunikace v rámci modelu B2G. Zajímal se, zda bude v této souvislosti nepřímo novelizován 

krizový zákon. 

Daniel Všetečka (MPO) uvedl, že v této oblasti bude výkon dozoru sdílen mezi ČTÚ a MV. 

 

Návrh usnesení: 

2025/6/4/U5 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere informace na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 

  



 

 

Rada vlády pro informační společnost 

 
 

 

6 / 8 

6. Aktualizace koncepce Digitální ekonomika a společnost (Daniel Všetečka, MPO) 

Bod představen dle prezentace.  

 

Shrnutí:  

• Jde o každoroční aktivitu a tou je aktualizace koncepčních materiálů Digitálního Česka.  

• Byla přidána kapitola týkající se Broadband Competence Office, která se týká vytvoření skupiny 

poradců na území ČR, která radí krajům, městům nebo obcím, jak urychlit zavádění 

internetového pokrytí.  

  

Bez diskuse 

 

Návrh usnesení: 

2025/6/4/U6 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere informace na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 

7. Aktuální informace o Služby.Digital (Blanka Šoulavá, Česko.Digital) 

Bod představen dle prezentace.  

 

Shrnutí:  

• Podání aktuálních informací vychází z úkolu uloženého na plenárním zasedání RVIS.  

• Hlavním cílem projektu je vytvářet uživatelsky přívětivější a efektivnější digitální služby v České 

republice pro občany, podnikatele, jejich tvůrce a poskytovatele. Zlepšením těchto služeb se 

usiluje o posílení důvěry veřejnosti ve stát.  

• V současné době probíhá výzkumná fáze projektu, která zahrnuje jak kvalitativní, tak 

kvantitativní složku. První výsledky budou oficiálně představeny dne 18. června.  

• Analýza managementu kvality se zaměřila na zmapování formálních i neformálních procesů, 

metrik, zapojených aktérů a kontextu v oblasti sledování kvality digitálních služeb v České 

republice. Tato analýza vychází z hloubkových rozhovorů s relevantními subjekty. 

• Předběžná zjištění naznačují, že cíle stanovené v řadě strategických dokumentů nejsou vždy 

systematicky měřeny (např. zpětná vazba od uživatelů). I v případech, kdy jsou příslušná data 

shromažďována, nejsou následně vždy využívána pro další rozvoj či zlepšování služeb.  

• Úroveň naplňování těchto cílů se liší napříč jednotlivými ministerstvy; často zůstává důraz na 

uživatelskou přívětivost služeb pouze deklarativní. 

• Mezi hlavní překážky patří nedostatek kompetencí, kapacit a finančních zdrojů. Uživatelská 

přívětivost bývá mnohdy vnímána jako dodatečný náklad. Úsilí o její zvyšování pak nebývá 

systematicky oceňováno, neboť neexistují odpovídající nástroje pro její měření a hodnocení.  

Z důvodu nedostatečných kapacit na straně zadavatelů často chybí efektivní nástroje  

k prosazení vyšší uživatelské orientace i vůči dodavatelům. 

• Česko.Digital nabídla spolupráci při hodnocení dopadů Informační koncepce České republiky 

(IKČR) v oblasti služeb, podílení se na návrhu konkrétních metrik a dále možnost sdílení 

výzkumných dat, odborného know-how a mezinárodních příkladů dobré praxe. 
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Diskuse 

Hana Staňková (MPO) zdůraznila význam hodnocení kvality digitálních služeb. Upozornila však, že 

některá ministerstva aktuálně řeší především zajištění finančních prostředků na samotnou realizaci 

těchto služeb. Z jejích slov vyplynulo, že ministerstva, která jsou v digitalizaci úspěšná, disponují 

potřebnými zdroji. Pokud má vláda naplňovat digitální agendu, mělo by být povinností každého ministra 

zajistit k tomu odpovídající kapacity. Vedle financí by pomohlo i zlepšení image práce ve státní správě 

ze strany vlády.  

Petr Kuchař (DIA, místopředseda) upozornil, že klíčová je schopnost výstupy měřit. Pokud se ukáže, že 

kvalita služeb není dostatečná, data mohou sloužit jako přesvědčivý argument i pro politickou 

reprezentaci. Žádost o dodatečné finanční prostředky bez podložených dat je pro politické rozhodování 

obtížně obhajitelná. 

Hana Staňková (MPO) dále uvedla, že již probíhá měření úrovně digitalizace služeb (kolik je jich 

digitalizovaných a kolik nikoliv), přičemž rozsah dostupných zdrojů zůstává setrvalý. Současně 

poukázala na obtížnost konkurování platovým podmínkám IT odborníků v soukromém sektoru, bez 

nichž však nelze digitální transformaci uskutečnit.  

Jan Kotara (Česko.Digital) konstatoval, že cílem projektu je poskytnout objektivní data, která umožní 

efektivní argumentaci vůči současné i budoucí vládní reprezentaci.  

Karel Trpkoš (MPSV) podpořil vyjádření paní Staňkové s tím, že kvalitu služeb bude možné relevantně 

měřit teprve tehdy, když budou plně implementovány. Doporučil, aby tuto skutečnost výzkum explicitně 

reflektoval.  

Blanka Šoulavá (Česko.Digital) potvrdila, že výzkum se mimo jiné zaměřuje na kapacity a podmínky státu 

pro realizaci digitálních služeb. Identifikace limitů v oblasti odměňování a dostupnosti lidských zdrojů 

patří k hlavním zjištěním. Zároveň vyjádřila zájem o další možnou spolupráci.  

Karel Trpkoš (MPSV) dále upozornil, že v kontextu omezených zdrojů a množství povinně poskytovaných 

služeb není měření kvality prioritou. Nejprve je nutné zajistit samotné zavedení služeb, následně pak 

přistoupit k jejich hodnocení.  

Petr Kuchař (DIA, místopředseda) upřesnil, že jeho přístup je obecnější – pokud výzkumná data naznačí 

potenciál digitalizace určité služby, mohou sloužit jako nástroj pro přesvědčení politických činitelů. 

Eva Pavlíková (MMR) upozornila na nutnost věnovat se skutečnosti, že mnohé cíle stanovené  

v Informační koncepci České republiky (IKČR) nejsou aktuálně naplňovány. 

Marek Pur (DIA) poukázal na to, že IKČR je rámcový dokument, který definuje vizi. Zároveň vyjádřil 

pochybnost, zda je tento typ dokumentu vůbec měřitelný, což je podle něj otázkou další diskuse  

a metodického nastavení. Pokud by však měření mělo být realizováno, je nutné zvážit obdobný přístup 

i k ostatním pilířům iniciativy Digitální Česko.    

Petr Kuchař (DIA, místopředseda) doplnil, že jednotlivé resorty by měly mít vlastní informační koncepce 

vycházející z IKČR. Mělo by být zajištěno, aby závazky plynoucí z IKČR byly promítnuty do resortních 

dokumentů. Tuto kontrolní roli by mohla plnit právě DIA.  

Martin Úlovec (MŠMT) upozornil, že diskusi o měření kvality digitálních služeb by mělo předcházet 

systematické zajištění základních předpokladů – zejména odpovídajících personálních, odborných  

a finančních zdrojů. 

 

Návrh usnesení: 

2025/6/4/U7 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere informace na vědomí. 

Přijato jednomyslně. 



 

 

Rada vlády pro informační společnost 
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8. Různé 

9:50 – 10:00 

 

Jitka Křupková (ÚV) informovala o probíhající spolupráci s Microsoftem v oblasti digitálního vzdělávání, 

zaměřeného na základy umělé inteligence pro úředníky veřejné správy. 

Marek Pur (DIA) podal informaci o aktuálním stavu implementačního plánu, jehož příprava byla 

dokončena. Dokument v současné době prochází jazykovou a vizuální korekturou. Po finálním schválení 

předsedou RVIS, panem ministrem Jurečkou, bude předložen k projednání v rámci MPŘ.  

Petr Kuchař (DIA, místopředseda) se stručně vrátil k předchozí diskuzi, která se týkala schopnosti mladé 

generace vyhledávat informace o digitálních službách státu s využitím nástrojů umělé inteligence. 

Hana Staňková (MPO) doplnila, že obecně lze konstatovat, že digitální služby státu postrádají 

dostatečnou propagaci a povědomí veřejnosti o jejich existenci a možnostech využití je nízké.  

 

9. Ukončení zasedání  

10:00  

 

10. Ukončení jednání 

Účastníci:  

Na místě dle přílohy č. 2.  

On-line: Ferdus Ondřej (host), Homová Alexandra (host), Opat Daniel (host), Pavlíková Eva 

(místopředsedkyně), Šoulavá Blanka (host), Trpkoš Karel (host), Václavík Peter (host), Vymazalová 

Lucie (host) 

 Přílohy 

Příloha č. 1 - Prezentace 

Příloha č. 2 - Prezenční listina 


